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KÖRKÉP 

Nyitva az Emlékpont, 
hulladékból termék 
HÓDMEZŐVÁSÁRHELY. Ismét 
látogatható az Emlékpont mú-
zeum. melyet azért zártak be 
néhány napra, mert összekötöt-
ték az épületet a most készülő 
időszaki kiállítóteremmel. Ez a 

Fehér Gárda Termen keresztül 
lesz majd látogatható jövő ta-
vasztól. A 115 négyzetméteres 
kiállítóterem és az új raktár épí-
tését 159 millió forinttal támo-
gatta az Európai Unió. 
- Tegnap nyílt meg, s novem-
ber 15-éig látható a strandon 
a Hulladékból termék című 
vándorkiállítás. A szemlélet-
formáló tárlat, melyet az Euró-
pai Unió támogatásával, az 
Európai Regionális Fejlesztési 
Alap társfinanszírozásával a 
Környezet- és Energia Opera-
tív Program jóvoltából hoztak 
létre, bemutatja, miként is 
válnak a szelektív hulladék-
gyűjtés által újra hasznos tár-
gyakká hétköznapi hulladéka-

Településőrök 
MÓRAHALOM. Az önkor-
mányzat novembertől két te-
lepülésőrt alkalmaz, akiknek a 
közbiztonság növelése a fel-
adatuk. A településőrök folya-
matosan járőröznek Móraha-
lom belterületi részein, állan-
dó jelenlétükkel nagyobb biz-
tonságérzetet adnak a lakos-
ságnak. és segítik a közterü-
let-felügyelő munkáját. Az ő 
tevékenységük mellett a pol-
gárőrség továbbra is változat-
lan formában látja el feladatát 
kül- és belterületen egyaránt. 

Fotópályázat, ifjúsági 
együttműködés, 
faültetés 
SZEGED. „Mikor a víz nem 
épít..." - szegedi árvízi fotók 
cimmel pályázatot irt ki a Bálint 
Sándor Művelődési Ház és a Or. 
Lajos Sándor Fotóklub a szege-
di nagyárvíz 130. évfordulója 
alkalmából. A pályázati kiírás és 
a nevezési lap a Bálint Sándor 
Művelődési Házban (Temesvári 
krt. 42.) személyesen átvehető, 
a www.mafosz.hu vagy a 
www.szegedifotoklub.eu web-
lapokról letölthető. A beérkezé-
si határidőt a nagy érdeklődés-
re való tekintettel november 
11-éig meghosszabbították, ne-
vezési díj nincs. 

- A régió ifjúsági önkormány-
zatai, ifjúsági civilszervezetei, 
csoportjai, a fiatalokkal foglal-
kozó szakemberek, ifjúsági há-
zak. információs pontok, tele-
házak, önkormányzatok mun-
katársainak részvételével kez-
dődik holnap 10 órától a két-
napos VI. Dél-alföldi Regioná-
lis Gyermek és Ifjúsági Együtt-
működési Fórum és Kiállítás 
az újszegedi rendezvényház-
ban. Az ifjúsággal kapcsolatos 
kutatási eredményeket, illetve 
nemzeti stratégiát is bemuta-
tó eseményt Magyar Anna, a 
Csongrád Megyei Közgyűlés 
elnöke nyitja meg. 
- Fákat adományoz a Sólyom 
Utcai Általános Iskolának a 
fenntartható fejlődés és a kör-
nyezettudatos magatartás ki-
alakításának szellemében a 
Démász Zrt. A faültetéssel 
egybekötött rendezvényt ma 
14 órától tartják az iskolában. 

NÉHÁNYAN BENYÚJTOTTÁK A SZÁMLÁT A MARS TÉRI KERESKEDŐK KÖZÜL 

Több 100 millió a megegyezés ára 
SZEGED 
FOLYTATÁS AZ 1. OLDALRÓL 

Az ajánlatokat azért tették 
meg a kereskedők, mert alku-
pozícióba kerültek. A Csong-
rád Megyei Bíróság ugyanis 
múlt hétfőn bírósági eljárási 
hibák miatt új eljárás lefolyta-
tására kötelezte a szegedi bí-
róságot a pavilonok bontása 
ügyében. A Szegedi Városi Bí-
róság korábban olyan ítéletet 
hozott, hogy a szegedi önkor-
mányzatnak jogában áll le-
bontani az ideiglenes építmé-
nyeket. Ezt a másodfok hatá-
lyon kívül helyezte. 

összesen 13 pavilon - közü-
lük 4 még működő - tulajdo-
nosa áll perben az önkormány-
zattal. Ezért nem lehet „hozzá-
nyúlni" a felépítményekhez, 
és most novemberben elkezde-
ni a 3 milliárd forintos, uniós 
pénzzel támogatott városreha-
bilitációs projektet, amelynek 
része a Mars téri nagycsarnok 
megépítése is. 

Hogy ne vesszen el az uni-
ós pénz, a városvezetés egyez-
kedést kezdeményezett a ke-
reskedőkkel. Úgy tudjuk, a Tizenhárom pavilon tulajdonosa áll perben az önkormányzattal. FOTÓ: SCHMIDT ANDREA 

ÜZEMCSARNOKOK, RAKTARAK EPÜLNENEK - KISTELEK, CSONGRÁD, SZENTES FELKESZÜLT 

Mercedes-lázban ég a megye is 

Mercedes-„csillagzat" Nagy József traktorján. A Daimler-Benz kecs-
keméti beruházása optimizmusra ad okot. FOTÓ: TÉSIK ATTILA 

Csak 2012-ben kezdi meg a 
gyártást a kecskeméti Merce-
des-gyár, de Csongrád megye 
északi felén már sokan készül-
nek arra, hogy ide csábítsák a 
majdani gyár leendő beszállító-
it. A kiszolgáló vállalkozásokat 
kész telephelyekkel várják. 

a hírős városban, de már most 
érzékelhető, hogy a hazai vál-
lalkozások és önkormányza-
tok mennyi lehetőséget látnak 
a 800 millió eurós beruházás-
ban, amelyről tavaly döntött a 
Daimler-Benz konszern. A tár-
saság 450 hektáros telket vá-

sárolt Kecskemét déli határá-
ban, az építkezésen 1500 em-
bernek adnak munkát, és ha 
beindul a sorozatgyártás, 
2500 dolgozója lesz a gyár-
nak. Ám ennek a létszámnak 
a többszörösére lesz majd 
igény a beszállítói körben. A 

9 9 Szentesen az önkormányzat 
fáradozik azon, hogy a városba 
csábítsa a Mercedes beszállítóit 
vagy egyéb cégeket. 

kérdés az, hová települnek 
majd ezek a vállalkozások. 

Csongrád megyéből egyre 
több településen pedáloznak 
azért, hogy náluk kössenek ki 
a beszállító cégek. Ami mel-
lettünk szólhat, hogy Kecske-
méttől délre jóval olcsóbban 
lehet ipari területhez jutni, 
mint a főváros vonzáskörzeté-
ben, ráadásul mégis közel va-
gyunk, és az autópálya is át-
szeli a megyét. 

- Nálunk már megjelentek 
érdeklődők. Ingatlanvásárlás-
ról és -bérlésről is szó esett az 
első tárgyalásokon - mondta 

CSONGRÁD MEGYE 
BÍRÓ DÁNIEL 

Mentsvárként tekintenek a 
kecskeméti Mercedes-beruhá-
zásra a térség gazdaságának 
sok kudarcot látott szereplői. 
A német vállalat csak 
2012-ben kezdi meg a gyártást 

Az Audi közvetve 15 ezer embernek ad munkát. Az Audi 
1993-ban települt Győrbe. 1994-ben indult a sorozatgyártás: napi 500 
motorral kezdték; manapság napi 7000 motort szerelnek össze. Az au-
tógyár 5300 főt foglalkoztat, a közvetlen beszállítói kör pedig 10 ezer 
embernek ad munkát. Az Audival szerződött kisebb szolgáltató cégek 
Győr közelébe települtek, a nagyobb beszállítók többsége pedig a Nyu-
gat-Dunántúlon keresett magának telephelyet. 

lapunknak Nagy Sándor, Kis-
telek polgármestere. A város 
egyébként idén 126 millió fo-
rint támogatást nyert a 300 
hektáros iparterülethez veze-
tő út kiépítésére. 

Az árbevételét idén 30 szá-
zalékkal növelő csongrádi Pa-

nol Plusz Kft. 
ügyvezetője, 
Chovanecz Ba-
lázs lapunk-
nak elmondta: 
amellett, hogy 
2009-ben kö-

zel 100 milliós beruházást 
hajtottak végre a telephelyen, 
és a létszámot is bővítették 15 
fővel, tulajdonosaik további 
fejlesztéseket terveznek. Az 
önkormányzattól 7,9 millió fo-
rintért vásárolt, most még 
üres, vasút melletti 1,9 hektá-
ros terület bevonásával össze-
sen közel 10 hektáron a közel-
jövőben két korszerű üzem-
csarnokot és kiszolgáló rak-
tárt építenének. Ezeket a Mer-
cedes leendő beszállítóinak 
adnák bérbe. 

Szentesen az önkormány-
zat fáradozik azon, hogy a vá-
rosba csábítsa a Mercedes be-
szállítóit vagy egyéb cégeket. 
A település pályázati forrás 
felhasználásával egy 1600 
négyzetméteres csarnokot 
szeretne építeni az ipari park 
déli felében. Jogerős építési 
engedéllyel rendelkeznek, a 
várható bekerülési költség kb. 
350 millió forint. 

A bíróság malmai 

A szegedi önkormányzat a bérle-
ti szerződések felmondása címen 
indított perben a Legfelsőbb Bí-
róságig jutott eL az ítélet ki-
mondta, hogy a bérlőknek jog-
szerűen mondtak feL Most a 
bontás a per tárgya. A városve-
zetés abban bízik, hogy a bontás 
jogos, kártalanítás nélkül kérheti 
vissza a felépítmények alól a te-
rületét. A kereskedők viszont azt 
remélik, hogy pénzhez juthatnak. 

múlt heti zárt ülésen azt az 
előterjesztést tette, egyezze-
nek bele a kereskedők a bon-
tásba, hiszen - saját bevallá-
suk szerint - nem kívánják 
akadályozni a beruházást, 
amelynek 2010 őszére el kelle-
ne készülnie. Az önkormány-
zat cserébe hajlandó letétbe 
helyezni a kereskedők számá-
ra akkora összeget, amekko-
rát biztosítékul kérnek. 

rv ovábbi FOTÓK 
a neten 

www.delmagyar.hu 

HÍREK 

Szállingózott a hó 
IGAZ, MINDÖSSZE NÉHÁNY 
PERCIG, de szállingózott a hó 
tegnap délután Szegeden. A 
meteorológiai állomáson szép, 
kifejlett pelyheket figyeltek 
meg. Egyelőre csak csekély 
ízelítőt kaphattunk a hóból, kö-
szönhetően a felettünk lévő hi-
deg levegőnek. Mától azonban 
enyhül az idő, a hét utolsó 
napján pedig akár 10 fok is le-
het napközben. Napsütésre ne 
számítsunk, borús, esős időt 
jósolnak a meteorológusok. 

Két felnőttet és négy 
gyereket fogtak 
HŐKAMERA SEGÍTETT 6 HA-
TÁRSÉRTŐ ELFOGÁSÁBAN a 
kiszombori határrendészek-
nek. A határsértők még román 
területen erőltetett menetben 
tartottak a magyar határ felé, 
amikor észrevették őket. A ma-
gyarok azonnal felvették a 
kapcsolatot a román határ-
őrökkel, s a területet percek 
alatt lezárták. A 6 ismeretlen 
mit sem sejtve lépte át az ál-
lamhatárt, és egyenesen a 
rendőrjárőrök karjaiba sétált. 
Igazoltatásuk során kiderült, 
hogy szerb állampolgárok, akik 
a jobb megélhetés reményé-
ben Franciaországba szerettek 
volna jutni. De mivel nem ren-
delkeztek érvényes szerb útle-
véllel, nekivágtak a zöldhatár-
nak. A két felnőtt és négy gyer-
mek ügyét idegenrendészeti 
eljárás keretében vizsgálják a 
kiszombori határrendészek. 

Oszlatás után más utakon a volt makói fideszesek 
A makói Fidesz-szervezet feloszlatásában érintett helyi politikusok 
különböző utakat járnak be. A volt városi elnök, egykori parlamen-
ti képviselő, Martonosi György nem nyilatkozott elképzeléseiről. 

MAKÓ 
SZABÓ IMRE 

A makói képviselő-testületben 
két tagot érintett a városi Fi-
desz-szervezet feloszlatása: 
Orosné Spák Hedviget és Hal-
mágyi Pált. A másik két, fide-

szes színekben mandátumot 
szerzett városatya, Endes Zsig-
mond és Toldi János már koráb-
ban csatlakozott a most városi 
elnökké is megválasztott Má-
gori Józsefné frakciójához. 
Orosné azt mondta, miután 
megszűnt a Fidesz-tagsága, 

nem csatlakozik más párthoz, 
függetlenként dolgozik tovább, 
egyébként is a választókerület-
ért tevékenykedett. Halmágyi 
Pál múzeumigazgató viszont 
csatlakozott az új makói Fi-
deszhez, mi több, elnökségi 
tagságot is vállalt. Döntését az-
zal indokolta lapunknak, hogy 
régi Fidesz-tag, hűséges a párt-
hoz, amelynek színeiben listás 
mandátumot szerzett. 

A kizárással érintettek kö-
zül ugyanakkor éppen a volt 
elnök, Martonosi György to-
vábbi elképzeléseiről lehet 
tudni a legkevesebbet. A váro-
si alapszervezet volt vezetője, 
egykori makói országgyűlési 
képviselő, jelenleg Maroslele 
polgármestere és a megyei ön-
kormányzat Fidesz-frakciójá-
nak vezetője eddig is szűksza-
vúan nyilatkozott, ha a helyi 

Fideszben zajló konfliktusról 
kérdeztük, most pedig lénye-
gében semmit sem mondott, 
csupán annyit: még nem gon-
dolkozott a folytatásról. 

Formálisan most független 
polgármester, nem jelentke-
zett újra tagnak. Érdekes kér-
dés, hogy ő marad-e a párt 
megyeházi frakciójának veze-
tője, és a közgyűlésben ho-
gyan dolgozik majd tovább. 

http://www.mafosz.hu
http://www.szegedifotoklub.eu
http://www.delmagyar.hu

